
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Camilla Bjerre og Mia Boisen 
Forældrevalgte skole: Mette Platz, Niels Arentzen, Robert Boye Andersen, Pernille Clemmensen 

Poulsen (fmd.) 
Gæst Anders Hansen 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Lotte Boelsmand Strephede 
Elevrep. Josefine og Josefine 8B 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
04.11.2021 kl. 19-21 

Fraværende/afbud: Camilla, Jesper 
 

1. 
19:00 

Informationer 
351 fra Grenå morgener ankommer ca. 8:10 (ca. 3 min forsinket) – så eleverne kommer et 
par minutter for sent. LR tjekker op løbende ift. om bus er forsinket fra start i Grenaa. 
Henvendelse Midttrafik afventer. 
Politisk forlig om test, prøver mm. Danmarks Lærerforening, Skolelederforeningen og KL 
inviteret med til drøftelser med partierne. Enighed om at nye test, andre elevplaner og 
nytænkning af ”ikke uddannelsesparatheds vurdering”. 
Indslag med robotter. https://www.dr.dk/nyheder/politik/kommunalvalg/robotter-rundkreds-
og-konsulenter-saadan-eksperimenterer-kommuner-med 
Brugerundersøgelse dagtilbud. Alle forældre i hele DK får spørgeskema tilsendt i e-boks. 
Vi får forhåbentlig resultaterne efterfølgende. 
Valgmøde 1. Onsdag 10/11 fra kl. 15-18 i samarbejde med Lokalavisen. 5-6 lokale: Pernille 
deltager 
Valgmøde 2. Onsdag 10/11 fra kl. 19-21 (mulighed for spisning kl. 17:45). Flere fra 
bestyrelsen deltager. 
Dialogmøde skoler med F & I 29/11. Pernille har deltaget i planlægningen. Dagsorden på 
vej. 
Nyt om projekt MØDESTEDET (Tirstrup Hallen). Endelig ansøgning sendt afsted. 
Corona. Der har ikke været smittede på skolen siden tirsdag. Mulighederne for kvik-test i 
skoleregi udvides ikke – der er et ønske at PCR-test bliver den foretrukne. I hele den 
periode, vi på skolen har haft kvik-test, er der kun fundet 2 positive. 
Der er generelt stigende smittetal. 
På skolen er der fokus på håndhygiejnen. 
 

2. 
19:20 

Syddjurs Budget 2022 og valgmøde 
Alle er pålagt en effektivisering på 0,5%. Det må ikke gå ud over service. 
Orientering og drøftelse af punkter til politikerne på valgmøde og evt. dialogmøde 
Effektiviseringsbidraget fra børnehuset er ca. 40.000 kr. og fra skolen ca. 145.000 kr. 
I skole og børnehus forventes det, at pengene kan findes ved at have fokus på 
sygefraværet og dermed mindske brug af vikarer. 
Orientering om effektiviseringen tages til efterretning. 
I bestyrelsen stilles der spørgsmål ved den udstrakte brug af eksterne konsulenter og 
rapporter i kommunen. 
Temaer på valgmøde er bl.a. inklusion, ejendomsvedligeholdelse inde/ude, 
effektiviseringsbidrag, fortsat god klub eftermiddag og aften, busser. 
 

3. 
19:35 

”Pasning” i indskolingen og på mellemtrinnet 
Status på situationen nu hvor mellemtrinnet også har kortere dage (3 stk). 
I indskolingen passes pt. 25 (28 onsdage). Svagt stigende tendens. 
På mellemtrinnet passes 18. Besøgsdage i klubben i denne og næste uge. 
Der har også været en forældrehenvendelse om det rimelig i, at børn i pasning ikke kan 
deltage i f.eks. Halloween/cafe mm som jo foregår i SFO-regi i perioden 13:30-14:30. 

https://www.dr.dk/nyheder/politik/kommunalvalg/robotter-rundkreds-og-konsulenter-saadan-eksperimenterer-kommuner-med
https://www.dr.dk/nyheder/politik/kommunalvalg/robotter-rundkreds-og-konsulenter-saadan-eksperimenterer-kommuner-med


 

 

Der var i bestyrelsen en forståelse for, at det for de mindste elever kan være svært at se de 
aktiviteter, der starter op i SFO fra 13.30 uden at kunne være med – men det er vilkårene. 
SFO starter naturligvis aktiviteter og værksteder op så tidligt som muligt for at udnytte 
mulighederne i den længere eftermiddag i SFO. 
Optimalt burde der være flere busafgange, så alle kunne komme hjem efter sidste lektion.  
Bestyrelsen følger løbende situationen. 
 

4. 
19:50 

Ønske om forældrearbejdsdag i børnehuset  
Drøftelse af rammer 
Finde tidspunkt og invitere forældre. Børnehuset står for materialer og et par medarbejdere. 
Opgaver: Stikke kanter af omkring legeredskaber, maling legehuse, flytte legehus, brædder 
på terrassen (under tipi). 
Bestyrelsen foreslår følgende program for en arbejdsdag (hvis inden jul så f.eks. lørdag 
27/11). Der regnes med 1-.2 medarbejdere fra børnehuset til at hjælpe med koordinering 
etc. 
Der udarbejdes snarest en invitation, der deles ud fysisk med ”slip” til tilmelding. 
På invitationen er arbejdsopgaver oplistet. Det bør være muligt at skrive sig på en opgave 
samt angive evt. maskiner/værktøj man kan medbringe. 
En lørdag 9-13 er et godt udg pkt. Afsluttes med f.eks. pølser + brød 
Børn kan komme med. 
Jesper går videre med mulighederne herfra. 
 

5. 
20:00 
TEMA 

Tema- og gruppedrøftelser – status & opfølgning  
Opsamling på arbejdet 
Arbejdsgrupper: 
Forældreinddragelse (på tværs af skole og børnehus): Pernille, Robert, Anders, Jesper, 
Birthe: 
Der afprøves arbejdsdag i børnehuset (se pkt. 4). 
 
Til foråret (f.eks. fredag 6/5 kl. 16-20, 20/5 eller en lørdag/søndag) afholdes en større 
markedsdag med aktiviteter (boldspil, konkurrencer, snobrød etc) og loppemarked. 
Bestyrelsen samler lopper ind og elevrådet kan sælge og få overskud. 
Afsluttes f.eks. med mulighed for aftensmad. 
Marked planlægges sammen med elevrådet til mødet 20/1. 
 
Samarbejde med erhvervslivet. Vi skal gøre det let for lærerne at samarbejde med 
virksomheder. Kunne være fint med en form for kontaktbase, hvor det var let at søge 
inspiration. Måske kan vi dyrke den del yderligere til skolefesten? 
 
Sundhed i Skolen 
Mette, Mathilde, Niels, Ole, Camilla, Lotte: 
Vi vil gerne drøfte: Indeklima, lys, toiletter – det at gøre toiletterne til klassens øger 
ansvarligheden, varmestyring, udluftning, fastholdelse af de gode hygiejneregler efter 
Corona, lyd/støj 

- Vigtigt at alle informeres om og sørger for, at der bliver luftet ud i pauserne. Forslag 
om trykte plakater. Generelt er der en højere grad af udluftning end tidligere.    

- Toiletstandarden og hygiejnen undersøges til næste møde  
- Der skal igen være øget fokus på og information om vigtigheden at god 

håndhygiejne. 
- Musik på toiletterne? 

 
Udeliv/natur 
Mia, Lars R, (Jesper): 
Gruppen har været på rundtur i området og fået en del gode ideer til udvikling af nye miljøer 
og mere biodiversitet. 
 



 

 

Skole & Børnehus netop kommet med i projekt Vild Natur. Der er opstartsmøde onsdag 
17/11 kl. 13:30 med konsulenterne fra Vilde Haver. 
I børnehuset arbejdes der med investeringer i ny legeplads primært til vuggestuen. Det 
skulle gerne falde på plads snarest. 
 
På skolen forskønnes skolegård med bl.a.opstregning og ny bænk. Derudover har elevrådet 
ønsket gynger og trampoliner. Det forventer vi også at få etableret i vinter. 

6. 
20:55 

Kalender og indhold kommende møder 
Indhold kommende møder: 
Temadrøftelser af vores udvalgte fokuspunkter, trivselsarrangement, boden (abonnement, 
kortbetaling etc.) 
Torsdag 9/12 kl. 17:30 (inkl. lidt ekstra forplejning) 
Torsdag 20/1 kl. 19. Planlægning markedsdag maj (inkl. Josefine og Josefine) 
Torsdag 10/2 kl. 17-20 (skolefest/dialog med forældre) 
Torsdag 10/3 kl. 19 
Lørdag 2/4 kl. 10-22 Rock i Rusk 
Torsdag 7/4 kl. 19 
Torsdag 5/5 kl. 19 
Torsdag 16/6 kl. 17:30 (inkl. Lidt ekstra forplejning) 

 

5. 
20:58 

Evt. 
Den 9/12 mødes vi kl-. 17:30 og spiser lidt god julemad i forlængelse af mødet. Niels 
medbringer smagsprøver på drikkevarer. 

 


